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ACTA 4

Reunió ordinària de la Junta de Personal Docent i Investigador  (JPDI) de la 
Universitat Pompeu Fabra (UPF)

Data: Dimecres, 7 de novembre de 2018
Hora: 12h00
Lloc: Campus Ciutadella, Edifici Jaume I sala 20.283

Assistents: Consuelo Chacartegui (CC), Lluís De Yzaguirre (LYM), Mercè Lorente (ML).
Excusen la  seva absència:  Esteve Clua (EC),  Miquel  Gibert  (MG),  Júlia  López (JL),
Manel Ollé (MO), Cristòfol Rovira (CR).

Ordre del dia

1. Aprovació de l'acta de la reunió del dia 15 de juny de 2018.
2. Informació de la Comissió Mixta.
3. Informació del Comitè de Seguretat i Salut Laboral (enquesta de clima laboral).
4. Aprovació, si escau, del reglament intern de votacions per correu electrònic, i 

validació, si escau, de les decisions anteriors preses per aquesta via (Annex 1)
5. Adhesió, si escau, al Manifest contra la precarietat (Annex 2).
6. Valoració de l’ús del Twitter des de la JPDI.
7. Valoració d’un eventual suport de la JPDI a les mocions del claustre que alguns 

dels membres hagin promogut abans del 5 de novembre (Annex 3).
8. Torn obert de paraules.

Desenvolupament de la reunió (síntesi) i acords

1. L’acta de la reunió anterior va ser enviada per correu i està disponible a la web de la 
JPDI. S’aprova l’acta per unanimitat dels assistents.

2. LYM informa sobre la darrera reunió de la Comissió Mixta, que es va centrar en la
figura contractual  de  tenure track i  les convocatòries de promocions a càtedra en
marxa. L’equip directiu informà que la UPF avança cap a una Relació de Llocs de
Treball en l’àmbit del PDI que sigui un instrument jurídic que reflecteixi criteris i
objectius.  La  figura  de  tenure  track es  presenta  com  l’única  via  prèvia  a

JPDI UPF  pàgina 1 / 3 acta20181107.odt

https://www.upf.edu/documents/70400644/70447076/JPDI2018_acta3_150618.pdf/21ccebc1-5e56-c0d9-4fa9-f0d9cb3d662e
https://www.upf.edu/documents/70400644/70447076/JPDI2018_acta3_150618.pdf/21ccebc1-5e56-c0d9-4fa9-f0d9cb3d662e


l’estabilització; es descarta que els contractes de Lector o de Ramon y Cajal tinguin
aquesta consideració de camí cap a l’estabilització.

Els assistents comentem i coincidim en la valoració que el tenure track no és ben bé
un perfil de plaça, sinó un trànsit per fer més llarga la via d’estabilització i que no hi
ha una veritable planificació de plantilla de PDI per a la UPF.

3. Reprenem el tema de la valoració, que vam encetar a la reunió anterior, de l’enquesta
de  clima  laboral,  els  resultats  de  la  qual  es  van  començar  a  difondre.  LYM veu
necessària una reunió conjunta entre JPDI i CEPDI, o potser una assemblea oberta de
PDI, per poder debatre les valoracions pròpies del PDI dels resultats de l’enquesta,
tenint en compte a més que els resultats de l’enquesta preveuen la creació d’una nova
comissió  (de  seguiment).  Les  valoracions  per  part  de  l’equip  directiu  són  massa
triomfalistes, i comprovem que no tenim dades desglossades. CC pregunta si sabem
què ha costat el contracte amb l’empresa que se n’ha encarregat: LYM contesta que
no ho sabem. S’acorda parlar-ne amb el president del CE i, si hi estan d’acord, enviar
un missatge a tots els membres de la JPDI+CEPDI perquè revisin l’informe final de
l’enquesta  amb l’objectiu  de trobar-hi  elements  crítics  i  generar  un debat,  que es
podria desenvolupar via correu electrònic. LYM recorda que en el seu moment va fer
una aportació de preguntes a incorporar a l'enquesta derivades de la problemàtica que
es  va  manifestar  en  l'anterior  enquesta  de  clima  (2012),  preguntes  que  tenien  en
compte molts aspectes particulars de l'entorn de treball del PDI i que l'empresa va
rebutjar en la seva quasi totalitat per mor d'una suposada homogeneïtat amb enquestes
fetes a d'altres col·lectius que creien necessari poder comparar.

4. S’acorda  que  LYM publicarà  la  versió  definitiva  del  reglament  intern  de  votació
electrònica,  que ja té  incorporades esmenes de CC i de MLC, i  que està  pendent
d’esmenar per part de la JPAS, que voldrien compartir-lo. Al mateix temps, es donen
per convalidades les votacions prèvies que han inspirat aquest reglament, en què s'ha
aprovat l'adhesió de la JPDI a diversos comunicats o manifestos que es troben a la
pàgina web de la JPDI.

5. LYM ha enviat amb la convocatòria d’aquesta reunió el  Manifest en defensa de la
universitat  pública.  Crida  a  la  mobilització  general  de  la  societat  contra  la
privatització i la precarització de l’ensenyament superior i la recerca universitària. Els
assistents acorden que la JPDI s’hi adhereixi abans del 15 de novembre, que quan està
convocada la taula ratificar l’aprovació per consentiment de les 2 consultes fetes per
correu electrònic: el suport de la JPDI al  Manifest  contra la persecució del dret de
vaga i al Comunicat del Comitè d’Empresa del PDI laboral de la Universitat Pompeu
Fabra  sobre  l’acomiadament  d’un  professor  precari  del  Departament  de  Dret.
S’aprova per unanimitat.

6. S’acorda ajornar el tema de l’ús del Twitter per a una propera reunió en què hi hagi
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més quòrum.

7. S’acorda donar suport a les mocions al claustre que facin referència al suport dels
professors encausats.

8. No hi ha peticions d'intervenció en el torn obert de paraules.

Es clou la reunió a les dues del migdia, amb la previsió de celebrar la propera reunió

al Campus de Poble Nou.
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